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Protokół  

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

odbytego w dniu 19 października 2011 r. 

 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 9:10 Przewodniczący Komisji pan Tadeusz Lammel. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

Tadeusz Lammel 

Tomasz Maćkowiak 

Henryk Lesiński 

Rafał Socha 

Katarzyna Zaradzka  

oraz:  

Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 

Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 

Przedstawiciel Ośrodka  Doradztwa Rolniczego - Kazimierz Surdyk 

 

Porządek posiedzenia: 

1.     Informacja na temat grup producenckich. 

2.     Sprawy bieżące. 

 

Ad.1 porządku posiedzenia 

Pan Kazimierz Surdyk poinformował członków komisji o podstawach prawnych 

działania grup producenckich, którymi są : 

- Ustawa z dnia 15 września 2000 r. o grupach producentów rolnych i ich związkach oraz o 

zmianie innych ustaw, 

- Rozporządzenie Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie wykazu produktów i grup 

produktów, dla których mogą być tworzone grupy producentów rolnych, minimalnej rocznej 

wielkości produkcji towarowej oraz minimalnej liczby członków grupy producentów rolnych 

- Ustawa z dnia 7 marca 2007 r. o wspieraniu rozwoju obszarów wiejskich z udziałem 

środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich 

- Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 20 kwietnia 2007 r. w sprawie szczegółowych 

warunków i trybu przyznawania pomocy finansowej w ramach działania „Grupy producentów 

rolnych” objętej Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. 
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 Grupę producencką może założyć osoba fizyczna, jednostka organizacyjna 

nieposiadające osobowości prawnej oraz osoba prawna - prowadząca gospodarstwo rolne 

rozumieniu przepisów o podatku rolnym lub prowadząca działalność rolniczą w zakresie 

działów specjalnych produkcji rolnej. 

 Pan Kazimierz Surdyk przedstawił członkom komisji  podstawowe korzyści płynące z 

grup producenckich: 

- uzyskanie wyższych przychodów, ponieważ oferują większą ilość produktów, 

- możliwość tańszego zakupu środków do produkcji, ponieważ kupują hurtowo, 

- szansa na wieloletnie umowy z odbiorcami, 

- możliwość wspólnego prowadzenia inwestycji, ponieważ mają większy kapitał, 

- możliwość wspólnej promocji, reklamy, 

- dogodniejsze formy ubezpieczeń itp. 

 Pan Surdyk powiedział też, że rolnicy nie są nastawieni pozytywnie do grup 

producenckich z powodu stereotypów wcześniejszych spółdzielni rolniczych.  

„Grupa producentów” – to zespół rolników, którzy działają wspólnie w celu 

zwiększenia swoich dochodów i poprawy pozycji rynkowej swoich gospodarstw. 

Grupy producenckie muszą planować produkcję – ile danej kategorii w danym roku 

wyprodukują. Warunek jest tutaj taki, że przychody ze sprzedaży danej kategorii produktów 

lub grup produktów wytworzonych w gospodarstwach członków grupy muszą stanowić 

więcej niż połowę przychodów grupy ze sprzedaży danej kategorii produktów lub grup 

produktów, dla której grupa została utworzona.– tzn. jeżeli jest grupa producencka trzody 

chlewnej to sprzedaż trzody chlewnej musi wynosić powyżej 50% przychodu całej grupy w 

danym roku. 

Grupy producenckie działają na podstawie statutu i aktu założycielskiego. 

Formalna grupa producentów, spełniająca dodatkowe warunki określone w ustawie o grupach 

producentów rolnych i ich związkach z dnia 15 września 2000 r., może uzyskać status grupy 

producentów na podstawie ww. ustawy i może zostać wpisana do rejestru grup producentów 

prowadzonego przez Marszałka Województwa.  

Na dzień dzisiejszy jako grupa producencka można zarejestrować 29 produktów. 

Od 2007 roku grupy producenckie mogą otrzymać następujące dofinansowanie :  

- w pierwszym roku działalności w wysokości do 5% wartości sprzedanej, ale nie 

więcej niż 100.000,00 euro, 

-  w drugim roku działalności można otrzymać również do 5%, ale nie więcej niż 

100.000,00 euro,  
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- w trzecim roku  działalności – do 4%, ale nie więcej niż 80.000,00 euro,  

- w czwartym roku działalności  do 3%, ale nie więcej niż 60.000,00 euro,  

- w piątym roku  działalności do 2%, ale nie więcej niż 50.000,00 euro. 

Na terenie Gminy Kleszczewo  obecnie  działają  dwie  grupy producenckie: 

- w Markowicach – grupa producentów ziemniaków i warzyw na rynek detaliczny z 

paczkowaniem i myciem, 

- w Tulcach – grupa producentów trzody chlewnej. 

Po przedstawieniu informacji  do pana Surdyka  skierowano  następujące pytania: 

• Pani Skarbnik spytała jakie koszty ponosi rolnik w grupie produkcyjnej? 

Pan Surdyk  odpowiedział, że określone jest to w statucie każdej grupy producenckiej. 

    ●  Radny Lesiński powiedział, że jest to ustalony procent od sprzedaży – na działania 

operacyjne. 

Pan Surdyk dodał też, że rolnik będący w grupie producenckiej nie może sprzedawać 

samodzielnie poza grupą. 

●  Radny Lammel powiedział, że najwięcej na grupach producenckich zyskują ci, którzy je  

prowadzą. 

• Pani Sekretarz spytała w jakich rejonach Wielkopolski jest najwięcej grup 

producenckich?  

Pan Surdyk powiedział, że w rejonach Kalisza, Jarocina, Pleszewa. 

• Radny Rafał Socha powiedział, że grupa producencka może otrzymać gwarancję 

bankową potwierdzoną przez Ministra Rolnictwa, na co pojedynczy rolnik nie ma 

szans. 

• Pani Sekretarz spytała czy grupa producencka w Markowicach zrzesza rolników z 

Markowic? 

Pan Surdyk powiedział, że nie tylko. 

 

Ad.2 porządku posiedzenia 

● Pani Błoch przedstawiła projekt uchwały Nr XII/83/2011 Rady Gminy Kleszczewo w 

sprawie: nabycie na własność Gminy Kleszczewo nieruchomości położonej w miejscowości 

Nagradowice.  

W stosunku do projektu uchwały radni nie mieli pytań. 
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● Pani Sekretarz  przedstawiła projekt uchwały nr XII/84/2011 Rady Gminy Kleszczewo w 

sprawie: ustanowienia herbu flagi i pieczęci Gminy Kleszczewo. Herb zyskał pozytywną 

opinię Komisji Heraldycznej.  

Radny Rafał Socha spytał o zapis w uchwale – 2 słowa na pieczęci Wójta Gminy Kleszczewo 

i Urzędu Gminy Kleszczewo, a są to 3 słowa. 

Pani Sekretarz  podziękowała i poinformowała, że oczywiście jest to błąd , we wszystkich 

trzech przypadkach w projekcie  proponuje skreślić te wyrazy. 

Radni nie mięli więcej pytań. 

 

● Pani Sekretarz  przedstawiła projekt uchwały  nr XII/85/2011 Rady Gminy Kleszczewo w 

sprawie: zasad używania herbu, flagi i pieczęci Gminy Kleszczewo.  

Po szczegółowym omówieniu projektu uchwały radni nie mieli uwag. 

 

● Pani Sekretarz  przedstawiła projekt uchwały nr XII/86/2011 Rady Gminy Kleszczewo w 

sprawie: wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Środzie Wielkopolskiej. Pani Sekretarz 

poinformowała, ze zgłoszony został tylko jeden kandydat na ławnika, zespół opiniujący 

odbędzie spotkanie i wyrazi opinie o kandydacie, która przedstawiona zostanie na sesji. Radni 

dokonają wyboru ławnika w glosowaniu tajnym, natomiast uchwała będzie stwierdzeniem 

wyboru jeśli uzyska więcej głosów za aniżeli przeciw. 

Radni nie mięli pytań do projektu uchwały. 

● Pani Skarbnik  przedstawiła szczegółowo  projekt uchwały nr XII/87/2011 Rady Gminy 

Kleszczewo w sprawie: zmiany budżetu n a rok 2011. 

 Do przedstawionego projektu radni nie wnieśli zastrzeżeń. 

 

● Pani Skarbnik  przedstawiła szczegółowo   projekt uchwały nr XII/88/2011 Rady Gminy 

Kleszczewo w sprawie: zmiany uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2011-2024.  

Pani Skarbnik poinformowała radnych, że Wójt ma prawo zmieniać WPF za wyjątkiem 

przedsięwzięć – je musi zmienić Rada Gminy. 

Radni nie mięli pytań do projektu uchwały. 

● Pani Sekretarz przedstawiła projekt opinii nr 1/2011 Rady Gminy Kleszczewo w sprawie 

realizacji zadania Budowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych zlokalizowanej na działce 

geodezyjnej o nr ewidencyjnym 132- obręb Markowice. Opinia powyższa jest niezbędna aby 
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załączyć  ją do wniosku składanego do Urzędu Marszałkowskiego o dofinansowanie budowy 

tej drogi w roku 2012r. Pani Sekretarz przypomniała, że każdego roku na nasz wniosek 

otrzymujemy dofinansowanie z funduszu na budowę dróg dojazdowych do pól, nie wszystkie 

drogi mogą być z tego funduszu dofinansowane, nie mogą to niestety  być  ulice, ale w tym 

systemie można realizować budowę dróg np.  w miejscowości Markowice. Obecny projekt 

dotyczy odcinka od p. Kozłowskiego do p. Buczmy.  

Radni nie mieli zastrzeżeń do projektu opinii. 

Po wyczerpaniu  porządku obrad, o godzinie 11:20, Przewodniczący zamknął 

posiedzenie. 

 

 

Protokołowała:        Za zgodność z przebiegiem posiedzenia 

      Anna Jaszczyńska                     Przewodniczący Komisji   

       

            Tadeusz Lammel 

 


